
کسن پنتاولان تسهیل دسترسی به وا
مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل سازمان غذا و دارو با 
کسن  کسن پنتاولان)وا اشاره به دسترسی دشوار مقطعی وا
کسن طی روزهای  پنج گانه(، گفت: یک محموله از این وا
اخیر تامین و در کشور توزیع شد.غلامحسین صادقیان 
پنتاولان  کسن  وا سریع  تامین  منظور  به  اظهارکرد: 
اداره بین الملل سازمان غذا و دارو با همکاری اداره کل 
بین الملل وزارت بهداشت هماهنگی های لازم را برای 
کسن حیاتی از مسیر یونیسف پیگیری کرد. تامین این وا
وی ادامه داد: با پیگیری های صورت گرفته دو محموله 
کسن پنتاولان تامین شد که یکی از  ۵۰۰ هزار عددی از وا
این محموله ها طی روزهای گذشته در کشور توزیع شده 
است.مدیرکل داروی سازمان غذا و دارو گفت: محموله 
کشور  آینده به  کسن نیز طی هفته های  بعدی این وا

خواهد رسید.

لاینده ها در تهران  عامل افزایش غلظت آ
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان تهران گفت: 
لاینده ها به دلیل وزش باد و گرد و غبار  افزایش غلظت آ
به ویژه در مناطق جنوبی و استان البرز بوده و غلظت 
آلاینده ها رو به کاهش خواهد بود.علیرضا مزینانی مدیرکل 
حفاظت محیط زیست استان تهران با بیان اینکه بر اساس 
اطلاعات دریافتی از اداره کل هواشناسی استان تهران 
مبنی بر وزش باد و گرد و غبار به ویژه در مناطق غربی و 
جنوبی و همچنین اطلاعات ایستگاه های سنجش آلودگی 
هوای تهران، متوسط شاخص کیفیت هوای تهران در 
ساعت ۷ صبح دیروز برابر عدد ۲۴۲ بوده است، افزود: 
این عدد مربوط به آلاینده ذرات با قطر کمتر از ۱۰ میکرون 
بوده که در شرایط بسیار ناسالم قرار داشته است.مزینانی 
همچنین با اشاره به اینکه این پدیده مقطعی بوده و در 
لاینده ها هستیم و بر  حال حاضر شاهد کاهش غلظت آ
اساس پیش بینی هواشناسی از بعد از ظهر با افزایش 
ناپایداری ها از شدت آلودگی هوا نیز کاسته خواهد شد، 
تصریح کرد: با توجه به اینکه میانگین شاخص ۲۴ ساعته 
روی عدد ۱۳۶ مربوط به آلاینده PM ۲.۵ است، لذا توصیه 
می شود شهروندان بویژه گروه های حساس جامعه شامل 
کودکان، سالمندان، بیماران قلبی و تنفسی و زنان باردار 
از ترددهای غیر ضروری در فضای باز خودداری کنند.
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان تهران در پایان با 
اشاره به آمار وضعیت آلودگی هوا از ابتدای سال جاری 
ک  کنون گفت: در طی این مدت تهران ۵ روز هوای پا تا
را تجربه کرده و همچنین ۱۱۶ روز هوای قابل قبول، ۵۵ 
روز شرایط هوای ناسالم برای گروه های حساس و ۲ روز 
گروه ها را در هوای پایتخت  شرایط ناسالم برای همه 

شاهد بوده ایم.

۹ انتصاب جدید در آموزش و پرورش
در جلسه شورای معاونان وزارت آموزش و پرورش 
انتصابات جدیدی در حوزه معاونت های این وزارتخانه 
صورت گرفت.در جلسه دیروز شورای معاونان وزارت 
آموزش و پرورش »رضوان حکیم زاده« با حفظ سمت 
در معاونت آموزش ابتدایی به عنوان سرپرست سازمان 
»حسین  شد.همچنین  معرفی  کودک  تربیت  و  تعلیم 
صادقی« با حکم وزیر آموزش و پرورش به عنوان رئیس 
و  آموزش  وزارت  عمومی  وابط  ر و  رسانی  اطلاع  مرکز 

پرورش منصوب شد.
امین  جایگزین  نیز  هاشمی«  »مجتبی  همچنین 
رضوی نژاد، رئیس مرکز حراست وزارت آموزش و پرورش 
و »شاپور محمدزاده« جایگزین امیرمحمد خرازانی دبیر 
هسته گزینش و مشاور وزیر شد.در ادامه با حکم دکتر 
وستایی« جایگزین حسین الموسوی  کاظمی، »رضا ر
مصیب  »محمدرضا  و  شد  گزینش  دبیرخانه  مدیرکل 
باقری  جایگزین  قران  آموزش  دبیرکمیسیون  زاده« 
یزدان پناه«  »علی نقی  شکوهی«،  »مسعود  شد.دکتر 
و »علی رمضانی« در احکامی به عنوان مشاور وزیر در 
امور رفاهی، فرهنگی و تشکل های دانش آموزی منصوب 
شدند. توسط وزیر آموزش و پرورش، احکام و ابلاغ ها 

ارائه شد.

آبشار   ویسادار
در استان گیلان برای تفریح به آبشار ویسادار رفته بودیم که 
کی داشت از مسئولان تقاضا داریم که سری  جاده بسیار اسفنا
کن تفریحی که مسافران برای  به این محل بزنند تا لااقل اما
دیدن آن می روند با این جاده ها روبرو نباشند و مردم بتوانند 

راحت برای دیدن این تفرجگاه ها بروند.
صمدی از تهران

اتوبان
ک گنجایش تردد این همه خودرو  واقعا اتوبان قم - ارا
که این تردد باعث  را ندارد مخصوصا در ایام شلوغ سال 
تصادفات زیادی می شود. مسئولین واقعا باید یک مسیر برای 
ماشین های سنگین درست کنند. یا یک لاین به هر طرف این 

اتوبان اضافه کنند و عوارضی بگیرند.
ک سعادت از ارا

نرخ مصوب
آرایشگرها بیشتر از نرخ مصوب می گیرند. شیرینی فروش ها 
خ  خ مصوب می فروشند. میوه فروشها گرانتر از نر گرانتر از نر
گرانفروشی ها رسیدگی  به  کسی  مصوب می فروشند. چرا 
کز  نمی کند؟ چرا بازرس نمی فرستند تا بر عملکرد این مرا

نظارت شود؟
احدی از تهران 

معاون برنامه ریزی و توسعه منابع وزارت آموزش و پرورش 
استخدامی  آزمون  طریق  از  نفر  هزار   ۲۸ جذب  با  گفت: 
آموزگاری، ۲۴ هزار نفر با آزمون استخدامی دبیری، ۱۸ هزار 
غ التحصیل دانشگاه فرهنگیان و همچنین با جذب  نفر فار
نیروهای خرید خدمات، سرجمع نسبت به مهر سال گذشته 
کنیم.علی فرهادی  ۹۰ هزار نیرو توانستیم جذب  بیش از 
معاون برنامه ریزی و توسعه منابع وزارت آموزش و پرورش 
در برنامه صف اول و در آستانه سال تحصیلی جدید با بیان 
اینکه نسبت به مهر سال گذشته بیش از ۹۰ هزار نیرو توانستیم 
جذب کنیم اما نیاز واقعی بیشتر از این هست که در حال 
حاضر جذب کردیم افزود: تنها راه تامین معلم استفاده از یک 
معلم به اندازه موظف حداقلی نیست که ۲۴ ساعت در هفته 
باشد، لذا ما از روش هایی از جمله اضافه تدریس شاغلان 
و بازنشستگان، استفاده می کنیم البته در قانون در سال 
گذشته یک مصوبه ای داشتیم که معلمان بازنشسته بیشتر 
از ۸ ساعت نمی توانند تدریس بکنند.فرهادی با اشاره به 
اینکه حدود ۳۴ هزار نفر از میزان کمبود نیرو از طریق معلمانی 
که به افتخار بازنشستگی نائل آمدند جبران می شود اظهار 
کرد: امسال با جذبی که با کمک سازمان اداری استخدامی 
و سازمان برنامه و بودجه داشتیم، برای اول مهر مشکلی 
کید بر اینکه مهر امسال را با شرایطی  نخواهیم داشت. وی با تا
آرام و نرمال آغاز خواهیم کرد گفت: ۵-۴ استان را به طور ویژه 
رصد می کنیم که حتی یک کلاس درس هم خالی نداشته 
باشیم، چون معتقدیم یک کلاس درس خالی هم برای اول 
مهر تعدادش زیاد است. استان هایی مثل خراسان رضوی، 
شهرستان های استان تهران، اصفهان، کرمان و یزد، جزو 
استان هایی هستند که تنش های مهاجرت جمعیتی شان زیاد 
است که رصد می کنیم. مثلا در منطقه ای در شهرستان استان 
تهران امسال نسبت به سال گذشته جمعیت دانش آموزی اش 
یک دفعه ۳۰۰۰ نفر افزایش پیدا می کند بدون این که آموزش و 
پرورش در این افزایش نقشی داشته باشد و کنشگری داشته 
باشد و تنها کاری که آموزش و پرورش می تواند بکند برای مهر 
این است که همه را پوشش تحصیلی دهد.وی افزود: بعضا این 
کم کلاس ها خودش را نشان می دهد،  امر به صورت افزایش ترا
جمعیت کلاس ها ممکن است بالا برود، چون ما معتقد هستیم 
یک دانش آموز هم نباید از تحصیل باز بماند و هر طور هست 
بر اساس فضای آموزشی مان آن را پوشش بدهیم. در ۱۰ سال 
گذشته در فاصله سال ۹۲ تا الان ما بیش از ۲۴ هزار مدرسه را 
که حدود ۱۱۸ هزار کلاس درس را شامل می شود، یا تخریب و 
نوسازی کردیم یا از بدو ساختیم و این ها معمولا ناظر به همین 
کم جمعیت می باید ساخته می شده که بعضا اینگونه  نقاط ترا
کم جمعیت دانش آموزی در  نیست به عنوان مثال الان ترا
استانی مثل ایلام، چهارمحال و بختیاری، لرستان، که احساس 
می کنیم استان های محرومی هستند اما وضعیت عدالت 
آموزشی آنها بسیار از شهر تهران بهتر است. یعنی در شهر تهران 

از نظر فضای آموزشی تنش داریم.

   بررسی منطقه ای بازماندگی از تحصیل 
معاون وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: آمادگی ثبت 
کید  نام تمام دانش آموزان لازم التعلیم را داریم، وزیر نیز تا

داشتند هیچ دانش آموز لازم التعلیمی از ثبت نام باز نماند 
و ادارات آموزش و پرورش در ۷۶۰ نمایندگی موظف به رصد 
و پایش هستند، اما ممکن است دانش آموزی بازمانده از 
تحصیل باشد ولی رگ و ریشه آن در آموزش و پرورش نباشد. 
با پایش و آماری که از سازمان ثبت احوال کشور و موالیدی که 
کسب شده است در هر منطقه به دنبال این هستیم که چرا 
این دانش آموز نیامده و ثبت نام نکرده است.امیدواریم که 
بازمانده های از تحصیل به حداقل خودش برسد ولی همه 
ریشه آن را نباید در آموزش و پرورش جستجو کرد.فرهادی 
با بیان اینکه میزان بازماندگی از تحصیل در مقطع ابتدایی 
عدد بسیار ناچیزی است اظهار کرد: اما در مقطع متوسطه 
اول و متوسطه دوم در برخی از نقاط کشور یک جذابیت های 
شغلی وجود دارد، که بعضا هم والدین و هم دانش آموزان 
ممکن است راه دیگری را به جای ادامه تحصیل انتخاب 
گر چه واقعا در این هم با تنوعی که در مدارس  بکنند. ما ا
ایجاد کردیم و توسعه آموزش های فنی – حرفه ای تلاش 
کردیم که این را به حداقل برسانیم و این قدر جذابیت ایجاد 
کنیم برای آن افرادی که نمی خواهند در رشته نظری درس 
بخوانند. طبق برنامه هفتم توسعه باید ۵۰ درصد دانش آموز 
کارو دانش  – حرفه ای و  متوسطه دوم را در نظام فنی 

ساماندهی کنیم.

   رکورد جالب سیستان و بلوچستان 
وی در خصوص تعداد دانش آموزان ثبت نام کرده در 
مدارس گفت: آمار ثبت نامی دانش آموز ما تا روز سه شنبه 
گذشته عدد ۹۸ درصد را رد کرد، در برخی از استان ها این عدد 
۹۹ درصد را رد کرده است. به عنوان مثال شاید همه ما فکر 
کنیم استان سیستان و بلوچستان از این جهت محرومیت 

دارد، ولی با تعداد زیادی جذب که به این استان اختصاص 
، استان سیستان و بلوچستان از  دادیم در دو سه سال اخیر
عدد ۹۹ درصد را عبور کرده بود. یا هرمزگان عدد صددر صد رد 
کرده است، یعنی بیش از موالید آنجا ثبت نام کردند، چرا که 
مهاجرت به آن جا مثبت بوده است. برخی مقاطع درصدش 
پایین است، مثل مقطع اول و دوم متوسطه و همان پایه 
دهم، علت این است که بعضی از خانواده ها در بحث هدایت 
تحصیلی در حال سبک و سنگین هستند.وی در ادامه به 
خانواده ها و دانش آموزان دهمی توصیه کرد تا حتما ظرف 
امروز و فردا تصمیم گیری شان در خصوص هدایت تحصیلی 
را گرفته و نسبت به ثبت نام اقدام کنند و اظهار کرد: عموما 
در پایه دهم یک مقداری آمارمان شاید تا روز دوم ـ سوم مهر 
هم طول بکشد که تکمیل شود ولی در پایه ابتدایی به عدد 
۱۰۰ درصد ثبت  نام ها نزدیک شده ایم.فرهادی در خصوص 
گلایه والدین برای اخذ وجه از سوی برخی مدارس برای 
ثبت نام نیز گفت: این تعداد مدارس اندک است، ما شاید 
کم بر برخی از  در برخی از کلانشهرها به واسطه شرایط حا
مدارس مطالبه ای باشد که کمک های داوطلبانه ای صورت 
« مطلقا نداریم و همان  می گیرد، ولی چیزی به اسم »اجبار
گر کسی شکایتی داشته باشد  طور که در گزارش پخش شد ا
ما ظرف سه روز به آن رسیدگی می کنیم حتما، توصیه می کنیم 
به آن مدیران محترم که مطلقا چنین کاری انجام ندهند، 
ولی یک سری از مدارس قانونی شهریه دریافت می کنند مثلا 
مدارس تیزهوشان یا سمپاد، یا مدارس هیئت امنایی که تابع 
یک قوانین و ساختاری متشکل از انجمن اولیاء و مربیان و 
گر این  مدیران مدرسه را دارد و یا مدارسی مثل شاهد لذا ا
طور مدارس را استثناء کنیم، بقیه مدارس عادی دولتی ما 

هیچ وجهی نباید اخذ کنند.
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روی خط آرمان ملی

 رصد ثبت نام دانش آموزان در استان های دارای تنش مهاجرتی و جمعیتی

ثبت نام در کدام مدارس »پولی« است؟

کسن آنفلوآنزا زمان تزریق وا
مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل سازمان 
کسن آنفلوانزا  غذا و دارو از تامین و توزیع وا
در سراسر کشور خبر داد. دکتر غلامحسین 
صادقیان در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: 
از  آنفلوانزا  کسن  وا تزریق  طلایی  زمان 
آن بیشتر به  تزریق  و  آغاز  نیمه شهریور 
با ضعف  افراد  و  باردار  زنان  سالمندان، 
کنون  ایمنی توصیه می شود. وی افزود: تا
آنفلوانزای مصرفی  کسن  یک محموله وا
معاونت  این  تحویل  بهداشتی  معاونت 
کز  شده است که به صورت رایگان و در مرا
گروه هدف تزریق می شود.  بهداشت به 
مرور  به  بعدی  محموله های  همچنین 
تحویل داده خواهد شد. مدیرکل داروی 
کسن  کرد: وا سازمان غذا و دارو تصریح 
آنفلوانزای موردنیاز کشور از دو مسیر تولید 
داخل و واردات تامین می شود که با توجه 
به برنامه ریزی های صورت گرفته بیش از 
کسن نوع  یک میلیون و ۸۰۰ هزار عدد وا
وارداتی از نوع چهار ظرفیتی )هلندی و 
گفت:  فرانسوی( تامین شده است. وی 
کسن هفته دوم  اولین محموله از این وا

شهریور توزیع شده است.

 هشدار 
سطح نارنجی هواشناسی 

سخنگوی سازمان مدیریت بحران کشور 
با اشاره به اطلاعیه سازمان هواشناسی، 
از احتمال وقوع سیلاب در استان های 
گیلان، شمال  گلستان، شرق  مازندران، 
سمنان، شمال و شرق تهران، شمال و 
غرب خراسان شمالی خبر داد. حسین 
ظفری روز شنبه افزود: پیرو صدور هشدار 
که  به استان هایی  سازمان هواشناسی 
تحت تاثیر بودند اطلاع رسانی شد تا در 
صورت لزوم، جلسه ستاد بحران استان 
و شهرستان ها برای نظارت  بر دستگاه ها 
و سازمان های مرتبط  تشکیل شود. وی 
اول  روز  ۲۳ شهریور  ادامه داد: جمعه 
هشدار نارنجی بود و برخی رودخانه ها 
گلستان سیلابی شد ولی آب  در استان 
از بستر رودخانه بیرون نزد و در استان 
مازندران هم از ساعت ۱۲ نیمه شب تا ۵ 
صبح دیروز شنبه ۲۴ شهریور و برای حفظ 
که در  جان مردم، محور هراز بسته شد 
بخش هایی هم ریزش کوه وجود داشت 
و امروز این محور بازگشایی شد. ظفری 
در  زمانی  فاصله  همین  در  کرد:  اضافه 
تعداد محدودی از واحدها در روستاهای 
سمنان،  استان  در  میامی  شهرستان 
کدام از  که در هیچ  خ داد  گرفتگی ر آب 
این استان ها خسارت جانی نداشتیم. 
سخنگوی سازمان مدیریت بحران کشور 
تصریح کرد: این هشدار نارنجی برای امروز 
یکشنبه ۲۵ شهریور هم معتبر است. در 
گلستان علاوه بر بارش، احتمال  استان 
بروز صاعقه وجود دارد و به همین دلیل از 
مردم این استان می خواهیم که از صعود 
مردم  گفت:  وی  چرای   و  ارتفاعات  به 
استان های مازندران، سمنان، خراسان 
شمالی و گلستان باید مراقبت های ویژه  
داشته باشند زیرا انتهای فصل تابستان 
است و باید از اتراق کنار بستر رودخانه ها 
خودداری کنند همچنین مواظب لغزندگی 

جاده ها باشند.

ورود 110 اتوبوس برقی از چین 
اتوبوسرانی  واحد  شرکت  مدیرعامل 
تهران از ورود ۱۱۰ دستگاه اتوبوس برقی از 
چین به ناوگان حمل ونقل عمومی تهران 
پیش از آغاز سال تحصیلی جدید خبر داد.

مهدی علیزاده؛ مدیرعامل شرکت واحد 
اتوبوسرانی تهران در ارتباط با برنامه ریزی 
سال  آغاز  و  مهرماه  برای  شرکت  این 
تحصیلی جدید اظهار کرد: شرکت واحد 
همانند سال های گذشته، خدمات ویژه ای 
را برای دانش آموزان و دانشجویان ارائه 
خواهد داد. وی با اشاره به خرید و تأمین 
اتوبوس های جدید داخلی افزود: با توجه 
به سفری که اخیراً توسط شهردار تهران 
به چین انجام شد، بارگیری ۱۱۰ دستگاه 
اتوبوس برقی انجام شده است و طبق قول 
طرف چینی، این اتوبوس ها پیش از مهرماه 
پایتخت  عمومی  حمل ونقل  ناوگان  به 
اضافه خواهند شد. این اتوبوس ها بخشی 
از قرارداد ۲۵۰۰ دستگاه اتوبوس برقی است. 
به گفته علیزاده، این اتوبوس ها در خطوط 
گرفته خواهند  کار  پرتردد و مرکز شهر به 
هر  داخلی  شرکت های  همچنین،  شد. 
هفته ۲۰ الی ۳۰ دستگاه اتوبوس جدید را به 
کنون  شهرداری تهران تحویل می دهند. تا
شرکت عقاب ۳۶۶ دستگاه از هزار اتوبوس 
تعهد شده و شرکتی نیز ۱۱۶ دستگاه از ۵۰۰ 
اتوبوس تعهد شده را تحویل داده است. 
همچنین تا پیش از مهرماه، ۵۰ دستگاه 
اتوبوس دیگر توسط شرکتی تحویل خواهد 
شد. مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی 
دستگاه های  نصب  به  ادامه  در  تهران 
کارت خوان در ایستگاه های بی آرتی اشاره 
کرد و گفت: تا یک ماه گذشته، ۱۶۲ ایستگاه 
مجهز به دستگاه کارت خوان شده اند و با 
همکاری سازمان فاوا، این تعداد تا مهرماه 

به ۲۱۶ ایستگاه خواهد رسید.

خون  انتقال  سازمان  عامل  مدیر 
 ۶۵ تا   ۱۸ از  خون  کنندگان  اهدا گفت: 
سالگی می توانند نسبت به اهدای خون 
کنندگان خون مستمر  اقدام کنند و اهدا
می توانند جان هزاران نفر را نجات دهند.

همایش  در  جمالی  مصطفی  دکتر 
سازمان  تاسیس  سالگرد  »پنجاهمین 
، ۲۴ شهریور برگزار  انتقال خون« که دیروز
کنندگان خون از ۱۸  شد، اظهار کرد: اهدا
تا ۶۵ سالگی می توانند نسبت به اهدای 
کنندگان خون  خون اقدام کنند و اهدا
مستمر می توانند جان هزاران نفر را نجات 
کننده در هر سال چهار  گر هر اهدا دهند. ا
نوبت خون اهدا کند، با توجه به اینکه هر 
خون به ۳ محصول تبدیل می شود، در 
هر سال جان ۱۲ نفر را نجات می دهند. 
وی با بیان اینکه سازمان انتقال خون 
تفاهم نامه  مختلف  مجموعه های  با 
همکاری منعقد کرده، افزود: به طور مثال، 
سازمان انتقال خون با بسیج به منظور 
زنان  و  جوانان  آماری  جامعه  افزایش 
همکاری  تفاهم نامه  خون  کننده  اهدا
منعقد کرده است.   مدیرعامل سازمان 
کنندگان  انتقال خون با بیان اینکه اهدا
سلامت  نظام  گمنام  سرداران  خون، 
هستند، گفت:  پزشکان سازمان انتقال 
هستند.  نظام  گمنام  سربازان  خون، 
متوسط دریافتی هر پزشک اهدای خون 
حدود ۲۰ میلیون تومان است. وی ادامه 
داد:نه تنها پزشکان بلکه تمام پرسنل 
این سازمان با دریافت کم نسبت به انجام 
امور خود اقدام می کنند؛ چرا که در یک 
سازمان مقدس مشغول به کار هستند. 
۳ سال اخیر  سازمان انتقال خون طی 
با وجود تمام سختی ها و محدودیت ها 
یافته   دست   فراوانی  دستاوردهای  به 
است. جمالی با بیان اینکه تلاش کردیم 
که روش های نوین کشورهای پیشرفته 
را در سازمان انتقال خون به کار گیریم، 
افزود: به همت همکاران و مردم توانستیم 

با وجود تمام سختی ها مانند تحریم ها و 
کمبود اعتبارات به دستاوردهایی نایل 
کنیم. سازمان  آییم و نواقص را برطرف 
انتقال خون ایران به عنوان سازمان انتقال 
خون برتر  منطقه نائل آمده است.   وی با 
بیان اینکه سازمان انتقال خون در زمان 
حیات خود با وقایع مختلفی روبرو شده، 
گفت: به طور مثال تدوین اساس نامه 
سازمان در سال ۶۹، اهدای خون صد 
تست هایی  انجام  و  داوطلبانه  درصد 
مانند هپاتیت را باید جزو نقاط عطف 
سازمان انتقال خون برشمرد.   جمالی 
گرچه اهدای  با بیان اینکه پیش از این ا
خون ۱۰۰ درصد دواطلبانه داشتیم اما 
گاهی با کمبود خون مواجه بودیم، گفت: 
میزان ذخایر خون در گذشته معادل ۴ 
کنون به  روز بود اما میزان ذخایر خونی ا
۸ روز رسیده است. نه تنها میزان ذخایر 
نیازها  تمام  بلکه  یافته  افزایش  خونی 
پاسخ داده می شود.  مدیرعامل سازمان 
اینکه پاسخگوی  بیان  با  انتقال خون  
۱۰۰ درصدی تامین نیازهای بیمارستانی 
به خون و فرآورده های خونی هستیم، 
افزود: به طور مثال توانستیم در حادثه 
نیاز  مورد  خون  کرمان،  تروریستی 
تامین  را  حادثه  مجروحان  تمام  برای 
کنیم. جمالی با بیان اینکه تزریق خون 
پایلوت  صورت  به  را  پیش بیمارستانی 
اجرا کرده ایم، تصریح کرد: این موضوع با 
همکاری سازمان هلال احمر قابل انجام 
گر آمبولانس ها یا بالگردهای امداد  است. ا
و نجات به خون مجهز باشند و تزریق 
خون در محل حادثه انجام شود، می توان 
از میزان تلفات و مرگ ومیر جلوگیری کرد.   
وی با بیان اینکه استفاده از کیسه های 
خون  فیلتردار افزایش یافته، تصریح کرد: 
استفاده از کیسه های خون فیلتردار سبب 
می شود.  خون  تزریق  عوارض  کاهش 
هنگامی که سکان هدایت سازمان انتقال 
خون را در دست گرفتم، میزان استفاده 

 ۲۵ کیسه های خون فیلتردار حدود  از 
درصد بود که این میزان را در سال گذشته 
به ۶۰ درصد رساندیم. میزان استفاده از 
کیسه های خون فیلتردار در سال جاری 
نیز بیش از ۷۰ درصد است و درنظر داریم 
که این میزان را تا پایان سال آینده به ۱۰۰ 

درصد برسانیم.
آنتی بادی  غربالگری  درباره  جمالی 
آزمایش جزو واجبات است  این  گفت: 
گر تست  ا کرده ایم.  آغاز  را  آن  انجام  و 
این  نشود  انجام  آنتی بادی  غربالگری 
که یک نوزاد به دلیل  خطر وجود دارد 
وجود آنتی بادی در خون پس از تزریق 

خون جان خود را از دست دهد.
با  خون  انتقال  سازمان  مدیرعامل 
بیان اینکه عدالت را در کانون توجه قرار 
داده ایم، گفت: تمام امکاناتی که به منظور 
انجام آزمایش های خون در استان تهران 
فراهم کرده ایم در استان های محروم و کم 
برخوردار کشور مانند سیستان بلوچستان 

و ایلام هم وجود دارد.
وی با اشاره به احداث مرکزی در شهر 
گفت: سازمان  برای ذخایر خون  پرند 
انتقال خون ایران به منظور ایجاد گزینه 
جایگزین برای ذخایر خون استان تهران، 
مرکزی در شهر پرند در حال ساخت دارد.   
مدیرعامل سازمان انتقال خون با بیان 
اینکه ۷۰ درصد تجهیزات پزشکی کشور 
توسط شرکت های دانش بنیان ساخته 
می شود، افزود: سازمان انتقال خون از 
شرکت های دانش بنیان حمایت می کند. 
سیستم هایی  دانش بنیان  شرکت  یک 
برای حمل و نگهداری خون طراحی کرده 
و توافق های خوبی با شرکت سازنده این 
تجهیزات صورت گرفته است. همچنین 
برای تهیه یخچال سانتریفیوژدار با یک 

شرکت به توافق رسیده ایم.
وی با اشاره به همکاری با سازمان انرژی 
اتمی گفت: گاهی اوقات خون باید اشعه 
دریافت کند که این دستگاه تهیه شده و 

در تهران نصب می شود. جمالی با بیان 
اینکه انضباط مالی را در دستور کار قرار 
داده ایم، گفت: هنگامی که سکان هدایت 
سازمان را در نظر گرفتیم، سازمان انتقال 
خون ده ها میلیارد بدهکاری داشت اما 
، امور را با انضباط مالی  در حال حاضر
پیش می بریم. وی با بیان اینکه افزایش 
ذخایر استراتژیک از دیگر اقدمات سازمان 
انتقال خون است، توضیح داد: هنگامی 
که سکان هدایت سازمان انتقال خون را 
در دست گرفتم میزان ذخایر کیسه خون 
بسیار کم بود اما در حال حاضر به مدت 
کرده ایم. جمالی با  کیسه ذخیره  ۶ ماه 
اشاره به طراحی نرم افزاری در سازمان 
انتقال خون گفت: یک نرم افزار در شهر 
زنجان طراحی شده، کشورهای پیشرفته 
ازاین نرم افزار استفاده می کنند. بسیاری 
از کشورها خواهان نرم افزار طراحی شده 
نرم افزار  یک  همچنین  هستند.  ایرانی 
دیگر طراحی کرده ایم که خون را از زمان 
وضعیت  از  و  کنیم  رصد  تزریق  تا  اهدا 
کننده و دریافت کننده اطلاع داشته  اهدا
باشیم. مدیرعامل سازمان انتقال خون 
با بیان اینکه برای بهره وری این سازمان 
کثر  کید کرد: میزان حدا تلاش کرده ایم، تا
پلاسمای تولیدی کشور ۱۸۰ هزار لیتر بود، 
اما میزان پلاسمای تولیدی کشور را در 
سال گذشته به ۲۶۲۰۰۰ لیتر رساندیم و 
در نظر داریم که این میزان را به ۳۵۰هزار 
لیتر برسانیم. پلاسما، یک ارزش افزوده 
است و حکم طلا دارد. وی در پایان گفت: 
HLA در برنامه  ماموریتی درباره بانک 
هفتم توسعه برای سازمان انتقال خون 
تعریف شده و هرکسی که سکان هدایت 
این سازمان را در دست گیرد، بنابر برنامه 
نسبت  که  است  موظف  توسعه  هفتم 
کند. به  به اجرای وظیفه محوله اقدام 
گزارش ایسنا، همچنین در این مراسم 
تمبر پنجاهمین سالگرد تاسیس سازمان 

انتقال خون ایران رونمایی شد.

ح کرد مدیر عامل سازمان انتقال خون مطر

امکان اهدای خون از 18 تا ۶5 سالگی 


